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Bak község Önkormányzati Képviselő-testülete 
8945 Bak, Rákóczi u. 2/a. 
 

 

JEGYZŐKÖNYV 
 
 

Készült: Bak község Önkormányzat Képviselő-testületének 2013. augusztus 29. napján az 
Általános Iskola épületében (8945 Bak, Rózsa u. 37.) 1740 órai kezdéssel megtartott 
nyílt üléséről. 

 
Jelen vannak:        - Molnár Károly, polgármester 
   - Farkas Tamás Attila, alpolgármester 
   - Balogh Elemér, települési képviselő 
   - Németh Dezső, települési képviselő 
  - Tamás Béláné, települési képviselő 
  - Toplak Tiborné, települési képviselő.                   
                                                                  
Tanácskozási joggal:  Császár László, jegyző 
   Garamvölgyi György igazgató az 1. napirendhez kapcsolódóan. 
 
 
Molnár Károly, polgármester köszönti az ülésen megjelenteket. A polgármester 
megállapítja, hogy a képviselő-testület határozatképes, mivel a megválasztott 7 fő települési 
képviselőből 6 fő jelen van. Jegyzőkönyvvezetésre Császár László jegyzőt, jegyzőkönyv 
hitelesítésre Farkas Tamás alpolgármestert és Balogh Elemér települési képviselőt kéri fel, 
melyet a képviselő-testület 6 igen szavazattal elfogadott. Ezt követően javaslatot tett, hogy a 
napirendek a kiküldött meghívó szerint kerüljenek megtárgyalásra. 
 
A javaslattal a testület egyetértve – 6 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül – 
az alábbi napirendet fogadja el:  
 

1. A felújított Általános Iskola megtekintése, bejárása. 

2. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és a két ülés között eltelt 
időszak fontosabb eseményeiről. 
3. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és a polgármester 
átruházott hatáskörében tett intézkedéseiről. 
4. Felújítási munkák értékelése. 

Előadó: Molnár Károly polgármester. 
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5. A közterületek használatáról szóló önkormányzati rendelet módosítása. 
Előterjesztő: Császár László jegyző. 

6. Hó- és síkosságmentesítési pályázat kiírása. 
Előterjesztő: Molnár Károly polgármester. 

 7. Egyebek.  

 

Napirendek tárgyalása: 
 

1. A felújított Általános Iskola megtekintése, bejárása. 
A képviselő-testület tagjai Garamvölgyi György igazgató vezetésével bejárták, 
megtekintették a felújított általános iskola épületét. 
 

Ezt követően a Garamvölgyi György igazgató az üléstermet 1759 órakor elhagyta. 
 
 

2. Beszámoló a két ülés között eltelt időszak fontosabb eseményeiről 
3. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és a 
polgármester átruházott hatáskörében tett intézkedéseiről 
 
 
Molnár Károly, polgármester: A két ülés között történtekről az alábbiak szerint számolt 
be: 

  A Dózsa utca sarkától, illetve a Rózsa utca közepétől hideg aszfalt burkolattal járda 
felújítást végeztünk. Elkészült 120 méter járda, illetve a padka hibák is javításra 
kerültek mészkőborítással mintegy 350 méter hosszban. 

 A Rózsa utcában a kamion által kidöntött hídfejet pótoltuk, készült egy elzáró korlát 
is. 

 A Rózsa utca déli részén a nagyobb kátyúk javításra kerültek. 
 A Faluháznál elkészült az új vízáteresz. 
 Elkészültek a belterületi padkázások a Petőfi és Rákóczi utcában. 
 A parkban a padok fel lettek újítva, de ismét összetörtek egy padot. 
 A Fenyősalja utcában az aszfaltozás, árkolás és padkázás megtörtént. Az utca egy 

éjszakára le lett zárva a közforgalom elől. 
 Az iskola felújítása megtörtént. 
 Farkas Tamás Attila alpolgármester Úrnak köszönet a körzeti megbízottnak átadandó 

számítógép miatt. A rendőrséggel az átadásról szóló megállapodás folyamatban van, 
várjuk a Főkapitány Úr visszajelzését a megállapodás tartalmát illetően. 

 A Polgárőrségnek köszönet a falunapi rendezvény és az aszfaltozási munkák során a 
helyszínek biztosításáért. 

 A falunapi rendezvény lezajlott, véleménye szerint a három napos rendezvény kicsit 
sok, a jövőre nézve el kellene gondolkodni ennek csökkentése érdekében. 
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 Elkészült az óvodában a só szoba, melynek költségeit az ATROPLUSZ Kft. vállalta. 
A Cég vezetőjének ígérete szerint egy évig nem fog változni a közétkeztetés díja, 
folyamatban van a szerződés aláírása. Egy fő 4 órás baki lakos foglalkoztatását 
biztosítja szeptember 1-től az ATROPLUSZ Kft. 

 
Tamás Béláné, települési képviselő: Mivel szeptember 1-től megnövekedett az iskolai 
nyitvatartási idő, az étkezők száma is bővült, ez tette szükségessé a foglalkoztatotti állomány 
bővülését a közétkeztetést biztosító Cég részéről. Az alkalmazott személy az ATROPLUSZ 
Kft. alkalmazottja. 
 
Toplak Tiborné, települési képviselő: Mennyibe került a só szoba kialakítása? 
 
Molnár Károly, polgármester: 600 eFt a beruházás költsége, melyet teljes egészében az 
ATROPLUSZ finanszíroz. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Elég jelentős a költség. Nem lett volna célszerűbb 
ebből az összegből inkább a nyílászárókat kicseréltetni? 
 
Molnár Károly, polgármester: A só szoba működése során sóoldattal prevenciós, 
egészségmegőrző szerepet tölt be, a légúti megbetegedéseket segít megelőzni. A védőnővel 
is beszélt, a kismamák számára is előnyös lenne annak használata. Az iskolában is jó lenne 
egy ilyen helyiség, a volt büfé erre teljesen alkalmas lenne, mert a helyiség ott adott, 
átalakítási munka nem szükséges. Ezt akár a falu lakossága számára is meg lehetne nyitni. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Ha közösségi igénybevételben gondolkodunk, a 
Faluház vagy a sportcentrum erre nem lenne alkalmasabb? 
 
Molnár Károly, polgármester: A nagyobb számú igénybevevők az iskolai tanulók 
lehetnének, Nekik célszerűbb az iskola épülete. 
Pácsonyi Imre tankerületi igazgatót meghívtuk a tanévnyitó ünnepségre, de egyéb 
elfoglaltság miatt nem tud azon részt venni. Abban maradtunk, hogy – igazgató Úr 
elfoglaltságaihoz igazodva – tartunk egy átadó ünnepséget, ahol részt vesz. 
 
Németh Dezső, települési képviselő: Az elmúlt ülésen szó volt arról, hogy az aszfaltozással 
egy időben a kis utcai összekötő szakaszt is javítani kellene. Nem maradt rá pénz? 
 
Molnár Károly, polgármester: A jelzett szakasz 80 %-ban telibe lett kátyúzva, közel 12 
tonna aszfalt felhasználásával. 
 
Molnár Károly, polgármester: Jelen jegyzőkönyv 1. és 2. számú melléklete szerinti 
tartalommal tájékoztatja a testületet a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és a 
polgármester átruházott hatáskörében tett intézkedéseiről.  
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:  
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86/2013. (VIII. 29.) képviselő-testületi határozat: 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete a két ülés közötti 
időszak fontosabb eseményeiről szóló beszámolót és a polgármester 
átruházott hatáskörben hozott döntéseiről szóló beszámolót 
tudomásul vette. 
 
 

4. Felújítási munkák értékelése. 

 
Németh Dezső, települési képviselő: Milyen az Önkormányzat anyagi helyzete? 
 
Molnár Károly, polgármester: Jelenleg 5 mFt lekötött betét van. A számlán 6 mFt van. 
Iparűzési adóból hozzávetőleg 25 mFt várható. Vizsgáljuk az ÖNHIKI benyújtásának 
lehetőségét is. 
A napirend tárgyalása során kicsit előre tervezni is kellene. Az iskolánál jó lenne a maradék 
régi nyílászárókat lecserélni, a betonépületet hőszigetelését megoldani. Részt vett a 
pedagógusokkal tartott SZM megbeszélésen, ahol felmerült a zalatárnoki bejáró gyerekek 
közlekedésének problémája. 
 
Tamás Béláné, települési képviselő: Az jelenti a gondot, hogy Zalatárnok nem beiskolázási 
körzet, de az orokláni településrészről hozzánk járnak a gyerekek. Tavaly decemberben 
kérelemmel fordultunk a KLIK-hez annak érdekében, hogy a gyerekek autóbusz bérletének 
költségére biztosítsanak fedezetet. Ez akkor meg is történt. Hasonlóan jártunk el most is, de 
a kifizetés engedélyezésére országos értekezleten kell a megyei Tankerületnek engedélyt 
kérnie.  
 
Molnár Károly, polgármester: Megoldást jelenthetne az Alapítvány és az Önkormányzat 
közreműködése a bérletek megvásárlásában. Hosszú távon egy kb. 20 személyes autóbusz 
vásárlása előnyös lehetne. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Ki vezetné a buszt? 
 
Molnár Károly, polgármester: Erre vannak már ötletek, de még egyeztetés alatt van az 
ügy. Igazgató Úr ígérte, hogy pályázati forrás után néz, de lehet saját erőből is beruházni. 
 
Tamás Béláné, települési képviselő: Idén öt új kolléga kezd a baki iskolában. Eddig főként 
óraadókat foglalkoztattunk. Szeptembertől minden alsós osztály külön napközis ellátásban 
részesül. 
 
Molnár Károly, polgármester: Ha az utaztatásban aktívak tudunk lenni, akkor több gyerek 
is jöhetne az iskolába. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Gazdaságosabb megoldásnak tűnik az autóbusz 
bérlet megvásárlása. 
 
Molnár Károly, polgármester: Sok más egyéb célra is tudná a buszt használni a település. 
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A busz közreműködhetne az iskolások, táncosok, stb. szállításában is. Az önkormányzati 
alkalmazott is jelentősen túlterhelt. A tavalyi szabadság-maradványa ügyében az a döntés 
született, hogy inkább kerüljön az pénzben megváltásra, mint kivegye, hiszen az elmúlt 
időszak munkáiban jelentős szerep hárult rá, nehéz lett volna kiesését pótolni. 
 

A képviselő-testület határozathozatal nélkül egyhangúlag 6 igen szavazattal a 
tájékoztatást tudomásul vette. 

 
 
 
5. A közterületek használatáról szóló önkormányzati rendelet módosítása. 

Előterjesztő: Császár László jegyző. 

 
Császár László, jegyző: Jelen jegyzőkönyv 3. számú melléklete szerinti tartalommal 
ismerteti az előterjesztést. 
 

Mivel a napirenddel kapcsolatban további kérdés, hozzászólás nem 
merült fel, Bak község Önkormányzati Képviselő-testülete egyhangúlag, 
6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta 9/2013. 
(IX. 02.) önkormányzati rendeletét a közterület használat szabályairól 
szóló 5/2008. (II. 16.) önkormányzati rendelet módosításáról, mely jelen 
jegyzőkönyv 4. számú mellékletét képezi. 

 
 
 
6. Hó- és síkosságmentesítési pályázat kiírása. 

Előterjesztő: Molnár Károly polgármester. 

 
Császár László, jegyző: Jelen jegyzőkönyv 5. számú melléklete szerinti tartalommal 
ismerteti az előterjesztést. 
 
Tamás Béláné, települési képviselő: A temető parkoló is kerüljön fel a járattervre. 
 
Molnár Károly, polgármester: A vasútállomás és környékén is el kellene végezni a 
hótolást. Rákosa Zoltán mondta, hogy vásárolni fog egy padka kaszát, amellyel a hegyi út 
szélének és a rézsűnek a kaszálása megoldható, mivel vállalta, hogy ezt a munkát elvégzi. 
 
Balogh Elemér, települési képviselő: Száraz homokot is kellene vásárolni a síkosság-
mentesítéshez. 
 
Molnár Károly, polgármester: Hozat bányameddőt, mert az két évig elég volt. 2011-ben is 
csak a fuvart kellett kifizetni, az anyag díjtalan volt. Amíg még működnek az aszfalt 
keverők, egy forduló (kb. 12 tonna) hideg aszfaltot is kellene rendelni a még visszamaradt 
kátyúzási munkák elvégzéséhez. 
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Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:  
 

87/2013. (VIII. 29.) képviselő-testületi határozat: 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete a település hó- és 
síkosságmentesítési feladatainak ellátására jelen jegyzőkönyv 6. 
számú melléklete szerinti tartalmú pályázati felhívást teszi közzé. 
A képviselő-testület felkéri a polgármestert a szükséges intézkedések 
megtételére. 
Határidő: folyamatos. 
Felelős: Molnár Károly polgármester. 

 

 

7.  Egyebek.  

 

  7.1. Különféle felvetések. 
 
 
Molnár Károly, polgármester: A Baki-hegyen elkezdett valaki egy illegális 
hulladéklerakót létrehozni, ahol különféle termény, nyesedék hulladékot helyeznek el. 
Felkéri képviselő-társait is, hogy figyeljék a szemetelőket. 
 
Balogh Elemér, települési képviselő: A temetőben ki kellene helyezni egy táblát, hogy az 
ottani konténer a temetői hulladék elhelyezésére szolgál, mert sokan a kommunális 
hulladékot is oda hordják. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Tájékoztatni kellene a lakosságot, hogy a 
búslakpusztai és a Plaza mögötti hulladéktelepre ki lehet szállítani a hulladékot. 
 
 
Toplak Tiborné, települési képviselő: Lenti felől a falu előtt van egy kőkereszt, amelyet fel 
kellene újítani. 30 eFt összegű önkormányzati hozzájárulással meg lehetne oldani. 
 
Molnár Károly, polgármester: Az anyagi hozzájárulásnak nem lehet akadálya. 
 
 
Németh Dezső, települési képviselő: Ideje lenne lépni a buszvárók ügyében. A 
polgármester Úr említette, hogy van elképzelése a buszvárók ügyében. 
 
Molnár Károly, polgármester: Azzal a vállalkozóval kellene felvenni a kapcsolatot, akik a 
Faluházhoz a babakocsi tárolót készítette. Kérünk javaslatot, árat. 
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Farkas Tamás Attila, alpolgármester: A József Attila utcában az akácos le lett vágva. A 
közelmúltban egy durva gyomirtó szerrel vegyszereztek, ami valószínűleg túl tömény 
lehetett, mert folyamatosan lehet érezni a szagát. Egészségre is ártalmas lehet a készítmény, 
fel kellene hívni a gazdálkodó figyelmét ennek lehetséges veszélyeire. 
 
 
  7.2. Társulási Megállapodás módosítása. 
 
Császár László, jegyző: Az elmúlt üléseken már több ízben elhangzott, hogy jogszabályi 
változások miatt módosítások átvezetése szükséges az önkormányzat részvételével működő 
társulások tekintetében. A Zalaegerszeg és környéke csatornahálózat és szennyvztisztító 
telep fejlesztésére létrehozott társulás esetén is hasonló a helyzet. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
egybehangzó 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozza:  
 

88/2013. (VIII. 29.) képviselő-testületi határozat: 
Bak község Önkormányzat Képviselő-testülete az Önkormányzati 
Társulás Zalaegerszeg és környéke csatornahálózat és 
szennyvztisztító telep fejlesztésére Társulási elfogadja. A képviselő-
testület felhatalmazza a polgármestert a Társulási Megállapodás 
aláírására, és felkéri, hogy a döntésről a Társulást tájékoztassa. 
Határidő: haladéktalanul. 
Felelős: Molnár Károly polgármester. 

 
 
 

7.2. A nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz begyűjtésére 
vonatkozó közszolgáltatásról szóló rendelet módosítása. 

 
 
Császár László, jegyző: a szippantott szennyvízre vonatkozó rezsicsökkentésről, valamint 
egyes törvényeknek a további rezsicsökkentéssel összefüggő módosításáról szóló 2013. évi 
CXIV. törvény rendelkezéseinek megfelelően szükséges a nem közművel összegyűjtött 
háztartási szennyvíz begyűjtésére vonatkozó közszolgáltatásról szóló rendelet módosítása, 
érvényesítve a 10 %-os mértékű lakossági fogyasztókra vonatkozó rezsicsökkentési 
előírásokat. 
 
 

Mivel a napirenddel kapcsolatban további kérdés, hozzászólás nem merült 
fel, Bak község Önkormányzati Képviselő-testülete egyhangúlag, 6 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta 10/2013. (IX. 
02.) önkormányzati rendeletét a nem közművel összegyűjtött háztartási 
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szennyvíz begyűjtésére vonatkozó közszolgáltatásról szóló 3/2013. (II. 19.) 
ÖR módosításáról, mely jelen jegyzőkönyv 7. számú mellékletét képezi. 
 

 
7.2. Települési értéktár. 

 
 
Császár László, jegyző: Jelen jegyzőkönyv 8. számú melléklete szerinti tartalommal 
ismerteti az előterjesztést. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Ki kellene várni, hogy érdemes-e foglalkozni a 
kérdéssel. A Faluház és a Templom felkerülhetne az értéktárba, de látni kell, hogy a 
jogalkotó pályázati forrást is rendel-e a lehetőséghez, mivel a nemzeti értéktárba való 
felkerüléshez szükséges lehet egy költséges szakértői akkreditációs eljárás, amely jelentős 
költségeket róhat az önkormányzatra. 
 
Balogh Elemér, települési képviselő: Mindenképpen célszerű lenne már most csatlakozni a 
kezdeményezéshez, hiszen van olyan értékünk ami bekerülhetne az értéktárba. 
 
Molnár Károly, polgármester: Alpolgármester Úr elmondottakat támogatva azt javasolja, 
hogy egyenlőre várjunk, legalább tavaszig, hiszen bármikor lehet csatlakozni az értéktárhoz. 
 
Mivel a napirenddel kapcsolatban kérdés, hozzászólás nem hangzott el, a képviselő-testület 
5 igen szavazattal, 1 ellenszavazat mellett, tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozza:  
 

89/2013. (VIII. 29.) képviselő-testületi határozat: 
Bak Község Önkormányzat Képviselő-testülete a magyar nemzeti 
értékekről és a hungarikumokról szóló 2012. évi XXX. törvény, és a 
magyar nemzeti értékek és a hungarikumok gondozásáról szóló 
114/2013. (IV.16.) kormányrendelet vonatkozó rendelkezései 
alapján úgy dönt, hogy nem kíván élni a települési értéktár 
létrehozásának lehetőségével.  
A Képviselő-testület felhívja Molnár Károly polgármestert, hogy 
döntéséről értesítse a Zala Megyei Közgyűlés elnökét.  
Felelős: Molnár Károly polgármester. 
Határidő: azonnal. 

 
 
Toplak Tiborné, települési képviselő: Az előző nevelési évhez hasonlóan meg kellene 
oldani, hogy legyen plusz dajka az óvodában. 
 
Molnár Károly, polgármester: A köznevelési törvény módosítása pár napon belül 
megjelenik. Ha a jogszabály módosítás nem biztosítja azt a plusz létszámot, amellyel 
előzetesen kalkuláltunk, saját erőből kell megoldani, legalább három hónapra. 
 
Farkas Tamás Attila, alpolgármester: Tartós megoldás kell, amely az egész nevelési évre 
biztosítja a feladat-ellátást. 



Bak,  2013. augusztus 29-i nyílt testületi ülés jegyzőkönyv. 
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Mivel egyéb, további javaslat és észrevétel nem hangzik el, a polgármester a képviselő-
testület nyílt ülését 1920 órakor bezárta. 
 

k.m.f.    
 
 
 
 
             Molnár Károly                                       Császár László 
               polgármester                                                jegyző 
 
 
 
A jegyzőkönyvet hitelesítette: 
 
 
 
             Farkas Tamás Attila   Balogh Elemér 
               alpolgármester             települési képviselő 


